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Cibicom A/S’ redegørelse for distributionen i DAB-blok 1, 1. januar 

2022- 31. december 2022 

 

Radio- og tv-nævnet har på sit møde den 14. december 2023 behandlet 

Cibicom A/S’ (”Cibicom”) redegørelse for distributionen i DAB-blok 1 i 

perioden 1. januar 2022 - 31. december 2022.  

 

I henhold til tilladelsens punkt 36 skal tilladelseshaver hvert år senest den 1. 

juni indsende en redegørelse for det foregående års distributionsvirksomhed.  

 

Distribution af foretagender 

Tilladelseshaver skal ifølge § 23, stk. 3, i bekendtgørelsen, samt tilladelsens 

punkt 37, redegøre for, hvilke foretagender der i løbet af året har ønsket at 

blive distribueret i DAB-blok 1.  

 

Det fremgår af redegørelsen følgende: 

 

 DK4 og TVR Media ApS/NRJ ophørte endeligt med at distribuere på 

DAB+ efter længere tids fornyede forhandlinger. 

 Bauer Media ApS fornyede sin aftale med Cibicom om yderligere 3 

digitale radiokanaler. 

 Der blev holdt nye møder med podcast indholdsaktøren Mediano, da 

dette indhold er oplagt også at have på flow radio. 

 Der blev holdt møder med GoLittle og Radio Runkedor 

 Der er blevet holdt flere møder med Jysk Fynske Medier, som er 

påbegyndt en radiosatsning, og Cibicom ønsker således, at Jysk Fynske 

Mediers nye radiokanaler bliver inkluderet på DAB+. 

 Der er blevet holdt møder med mediebureauer for at forstå hele 

fødekæden på radiomarkedet. 

 

Det fremgår endvidere af redegørelsen, at Cibicom ikke har afvist nogen 

foretagender.  

 

http://www.slks.dk/


 

Side 2 

Nævnet vurderer på den baggrund, at dette krav er opfyldt.  

 

Udnyttelse af kapacitet 

I henhold til bekendtgørelens § 23, stk. 4, samt punkt 38 i tilladelsen, skal 

tilladelseshaver redegøre for, om den i ansøgningen angivne 

procentmæssige minimumsudnyttelse af kapacitet samt den intenderede 

udnyttelsesprocent, er opnået. I henhold til tilladelsens pkt. 16 og 17, vil 

minimumsudnyttelsen i perioden være 90 procent og den tilstræbte 

udnyttelse i perioden være 100 procent henholdsvis.  

 

Det fremgår af redegørelsen, at 65,97 procent af kapaciteten er udnyttet. 

 

Nævnet konstaterer på den baggrund, at hverken minimumsudnyttelsen eller 

den intenderede udnyttelse er opnået, ligesom der er sket et fald i 

udnyttelsesgraden fra 2021 til 2022.  

 

For så vidt angår minimumsudnyttelsen, finder nævnet ikke, at der for 

nuværende er grundlag for at pålægge Cibicom bod i henhold til bodsaftalen, 

der fremgår af bilag 2 til distributionstilladelsen. Tilladelseshaver har 

redegjort for sine opsøgende aktiviteter med henblik på at sikre større 

udnyttelse af blokken. Det er således nævnets vurdering, at den manglende 

opfyldelse ud fra det oplyste ikke umiddelbart skal tilskrives tilladelseshaver, 

men i højere grad er udtryk for forholdene på det kommercielle radiomarked.  

 

Nævnet ser dog med bekymring på, at der er en nedadgående tendens i 

udnyttelsesgraden, og nævnet forventer, at Cibicom fortsat afsøger alle 

muligheder for at sikre efterlevelse af tilladelsens punkt 16.  

 

Nævnet skal i den forbindelse bemærke, at Cibicom i 2023 har orienteret 

nævnet om udfordringer med at sikre udnyttelsen. Nævnet finder det 

hensigtsmæssigt, at denne praksis fortsættes.    

 

Det fremgår af tilladelsens punkt 17, at tilladelseshaver skal opnå den 

intenderede udnyttelsesprocent, medmindre tilladelseshaver over for Radio- 

og tv-nævnet i tilstrækkelig grad godtgør at have tilstræbt dette, uden at det 

er lykkes. I den forbindelse skal tilladelseshaver tillige redegøre for, 

hvorledes tilladelseshaver planlægger at opnå den intenderede 

udnyttelsesprocent fremover, således at tilsvarende manglende overholdelse 

søges imødegået. 

 

Nævnet bemærker i denne forbindelse, jf. også ovenfor vedr. 

minimumsudnyttelsen, at tilladelseshaver har redegjort for sine opsøgende 

aktiviteter i relation hertil, herunder sine planer for, hvordan den intenderede 

udnyttelsesprocent søges opnået fremover. 

 



 

Side 3 

Kapacitet anvendt til nye kanaler 

Tilladelseshaver skal ifølge bekendtgørelens § 23, stk. 5, samt punkt 39 i 

tilladelsen redegøre for, hvor stor en andel af kapaciteten, der anvendes til 

nye kanaler. Ved nye kanaler forstås kanaler, der ikke samtidig sendes på 

FM eller DAB. DAB-kanaler, der kun udsendes i én DAB-blok 3 region, eller 

FM-kanaler, der kun sendes i ét lokalt tilladelsesområde, medregnes som nye 

DAB-kanaler på grund af deres begrænsede geografiske dækning.   

 

I tilladelsens punkt 18 er andelen af nye kanaler angivet til 80 procent i hele 

tilladelsesperioden, hvilket er ændret til 20 procent ved allonge af 11. 

november 2019.  

 

Cibicom A/S har i sin redegørelse angivet, at 43,15 procent af kanalerne i 

blokken er nye kanaler, jf. ovenstående definition.  

 

Nævnet konstaterer således, at kravet er opfyldt.   

 

Radio- og tv-nævnet finder således samlet set, at redegørelsen giver et 

fyldestgørende billede af distributionsvirksomheden i DAB-blok 1 i perioden 

1. januar 2022 til 31. december 2022. 

 

Som nævnt ovenfor har Radio- og tv-nævnet noteret sig den manglende 

opfyldelse af udnyttelsesgraderne, og at udnyttelsesgraderne er for 

nedadgående, hvilket nævnet anser problematisk. Nævnet forventer således, 

at Cibicom foretager alle tiltag for at få ændret udnyttelsesgraderne i forhold 

til kravene i tilladelsen.  

 

Nævnet noterer sig afslutningsvis, at Cibicom i redegørelsens konklusion 

oplyser, at Cibicom står til rådighed, herunder ved personligt fremmøde som 

i 2023, for yderligere information om de gjorte og de fremtidige tiltag, som 

Cibicom gør sig og agter at gøre sig på radiomarkedet, med henblik på at 

søge at sikre at opnå de anførte udnyttelsesprocenter. Radio- og tv-nævnet 

vil gerne tage imod dette tilbud, særligt i lyset af den nedadgående tendens, 

som nævnet bemærkede ovenfor. Nævnet vil dermed snarligt tage kontakt 

til Cibicom med henblik på at arrangere et sådant møde.   

 

 

Venlig hilsen 

 

 
 

Søren Sandfeld Jakobsen 

Formand 


